
PRoroKór- Nn xxxv/ol

z sesji Rady Miejskiej w Jpdrzejowie odbytej w dniu 7 sierpnia 2001 roku
w sali wielofunkcyjnej f)omu Kultury w Jgdrzejowie.

Ad.  1 .
Przewodniczqca Rady Miejskiej w Jgdrzejowie, o godzinie 900 otwarla obrady

XXXV sesji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie.
Obrady rozpoczgto i kontynuowano przy obecnoSci na sali obrad 2l radnych na stan 28
radnych, co stanowi 75 % ogólu Rady. Przewodniczqca stwierdzila quorum
prawomocne do podejmowania uchwal.
Przewodniczqca Rady powitala przybylych na sesjg przedstawicieli Rady Rodziców
Zespolu Placówek Oéwiatowych w Piaskach oraz przedstawicieli mediów; powitala
równieZ: radnych, burmistrza Henryka Michalkiewicza, zastqpcg burmistrza
Waldemara WoZniaka, kierowników jednostek organ\zacyjnych gminy oraz wszystkich

' przybylych na dzisiejsze obrady.
Przewodniczqca Rady zglosila kandydaturg radnej Elzbiety Wiéniewskiej na sekretarza
obrad; radna Wiéniewska wyrazila zgodg.
Sekretarzem obrad wybrano j ednogloénie radn4 Elzbietg Wiéniewsk4.

Ad.2.
Na sesji w dniu 29 czerwca nieobecni byli: radny Czeslaw Blicharski, radny

Marian Góralski, radna Urszula Piasecka, radny Andrzej Sluzalec.
Trzy nieobecnoéci zosta*y usprawiedliwione; jedna nieobecnoóó nie zostala
usprawiedliwiona.

Ad. 3.
Radna Urszula Piasecka wnosi o wprowadzenie do porzqdku obrad punktu 6A

,,Uchwala w sprawie uchylenia uchwaty Nr ){XX.IIlzg7l}l Rady Miejskiej w
Jgdrzejowie z dnia 30 kwietnia200I roku o obniZeniu stopnia organizacyjnego Szkoly
Podstawowej w Zespole Placówek Oéwiatowych w tr-ysakowie do szkoly z klasami I -

III''.
Radna uwaZa, 2e mieszkaúcy majq te same obowi4zki, ale i te same prawa. Jeheli
przeprowadzamy reorganizacjg, to róbmy to, a jezeli nie przeprowadzamy, to
pozwólmy istnieó szkolom.
Wyniki glosowania w sprawie przyjgcia wniosku radnej Piaseckiej wyglqdaty
nastgpujqco;

z a - 1 0
przeciw - 1
wstrzymalo sip - 5
Radca prawny Urzgdu Miejskiego Pani Danuta Kiwiorska wyjaínila, 2e

zgodnie z nowelizacj4 ustawy o samorzqdzie gminnym, do wprowadzenia punktu do
porzqdku obrad potrzeba bezw zglpdniej wipkszoóci ustawowe go skladu Rady.
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W 7gtiq7ir.u z powyhszym wniosek nie zostal pnyjEty. Ponadto taki wniosek nie mógl

byé przyjety ze wzglgdów formalnycl¡ poniewaZ inicjatywg uchwalodawczq ma grupa

co najmniej trzech radnych.

Rada Miejska w Jgdrzejowie jednogloénie przyjglaporzqdek obrad:
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, powolanie sekretarza obrad.
2. Usprawiedliwienie nieobecnoóci radnych na sesji w dniu 29 czerc¡ca2}}l roku.
3. Pnyjgcie porz4dku obrad.
4. Pnyjgcie protokótu z poprzedniej sesji.
5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
6. Uchwala Rady Miejskiej w Jgdrzejowie w sprawie uchylenia uchwaly Nr

XXXIV298/01 Rady Miejskiej w Jgdrzejowie z dnia 30 kwietnia 2001 roku o
obniZeniu stopnia organizacyjnego Szkoty Podstawowej w Zespole Placówek
Oéwiatowych w Piaskach do szkoty z klasami I - ru.

7. Omówienie sytuacji powodziowej w województwie éwigtokrzyskim.
8. Odpowiedzi na interpelacje.
9. Sprawy róZne.
l}.Zank<niecie obrad.

Ad. 4.
Nie zgloszono uwag do protokolu z poprzedniej sesji w zvtiqzkv z czym zostal

pfzvietv.

Ad" 5.
Radny Czeslaw B licharski

Wnosi o ograniczenie prgdkoSci do 40 km na
sl<rzahowania z ul. Okrzei do stcnyhowania z uI. lI
w/w skrzy2owania do mostu.
Wniosek taki juz byl przeze mnie skladany í zostal skierowany do GDDP, sk4d
otrzymalem odpowieü, 2e zgloszono tak4 interpelacjg sejmow4 i sprawa ta bgdzie
uregulowana w catym k"aju. Z uwagi na to, 2e ta interpelacja w Sejmie nie przeszla
sprawa wrócila i bardzo prosze o zalatwienie.

Pani kierownik Barbara Blaszkiewicz poinformowala, 2e w dniu wczorajszym,
z¡nki ograruczal4ce prgdkoSó do 40 km, zostaly na tych ulicach zamontowane.

l. Radna Janina Szreniawa odczytala pismo od osoby fizycznej zamieszkalej przy
ul. Piúczowskiej, dotyczqce wycieku zaniecryszczefi z dwóch studzienek kanalizacji
sanitarnej w dniu 7 maja 2001 roku. Zaniecryszczenia zalaly czgéé posesji i zniszczyly
uprawy na powierzchni 150 nf. Wla5ciciel dzialkí domaga siE odszkodowania w
wysokoéci 1500 zl, jednak nie ma go kto wyplació. Radna prosi o pomoc dla tego pana
oraz o naprawQ studzienek.

ul Dmowskiego na odcinku od
Listopada i na ul 11 Listopada od
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Radna Janina Szreniawa zruraca siQ do przedstawicieli ugrupowarl

politycznycl¡ aby do komisji wyborczych typowaó osoby odpowiedzíalne,

niepracuj4ce.
Radny To-as" Baraáski ponawia wniosek o przystqpienie do modetnuacji

parkingu przy ul. Chrobrego 3. Ze wzglpdu na zbli?;ai4cy sig okres zimowy,

który uniemoZliwi prace, radny prosi o jak najszybsze rozpoczgcie prac.

Radny Wieslaw Sulek prosi o zapoznanie siQ ze stanem zalewu po

prueprowadzonym w lipcu oczyszczeniu. Na dzieí dzisiejszy stan zalewu jest

zblrhony do stanu sprzed czyszczenia. Radny

stawia wniosek o wyznaczenie osoby odpowiedzialnej za stanzalewu i parku;

glony ronvijajq sig bardzo szybko w zwi4zku z czym zalew powinien byó

czyszczony na biezqco.
Radny Wieslaw Sulek wnosi o zlikwidowanie lub oczyszczenie brodzika, za

torami kolejowytn poy ul. Wilanowskiej.
Radny Wieslaw Sulek wnosi o ogrodzenie i zabezpieczenie Zródelka Sw.

Barbary.
Wiceprzewodniczqcy Rady - Teofil Sgk sklada wniosek o wymianE lamp i

naprawe oéwietleniaprzy drodze powiatowej w Jasionnie"
Wiceprzewodniczqcy Rady - Teofil SEk sklada wniosek o remont 150 --cio

metrowego odcinka drogi w Jasionnie, z której korzystaj4 dzíeci
uczgszczajqce do Szkoty Podstawowej w Jasionnie"

Ad.7.
Rada Miejska w Jgdrzejowie powzigla Uchwalg Nr XXXVl326l0l w sprawie

uchylenia uchwaty Nr XXXII1298/01 Rady Miejskiej w Jgdrzejowie z dnia 30 kwietnia
2001 roku o obnizeniu stopnia orgarúzacyjnego Szkoty Podstawowej w Zespole
Placówek Oéwiatowych w Piaskach do szkoty z klasami I - III nastgpuj4ce iloéciq
glosów:

z a - 2 0
przeciw - 0
wstrzymalo sip - 1

/[Jchwala Nr XXXV 132610l w zalqczeniu do protokoh/.

Radca prawny Urzqdu Miejskiego - Pani Danut¿ Kiwiorska poinformowala, 2e
nie chciala zabieraó glosu przed podjgciem uchwaty, aby nikt nie odniósl wraZenia, 2e
jej wyjaénienie mialo wptyw na wynik glosowania. Nie byto dyskusji nad uchwal4 i
nikt sig nie dowieüial,jakie s4 motywy uchylenia poprzedniej uchwaly, wiEc ja na ten
temat równieZ nie bgdg sig wypowiadaó. ChcA jednak przedstawió problem od strony
prawnej. Wptyngla skarga do NSA w Krakowie na uchwalg Nr XXXIV298|0| Rady
Miejskiej w Jgdrzejowie wniesiona przez radcE prawnego Pana Mariana Gajewskiego,
wystgpuj4cego jako pelnomocnik mieszkaúców Piasków. O tej skardze wiedzial Pan
burmistrz i wiedzialam ia, poniewa2 skarga zostala mi przekazana przez Pana
burmistrza do zaLatwienia. Podejrzewam, 2e tej skargi nie znala wigkszoóó radnych, a

2.

.t

J .

4.

5 .

6.

7.

8 .
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jerí1i ja znali to nic mi o tym nie wiadomo , w kahdym razie cel mego wyst4pienia jest

taki, 
-aLy 

nikt nie odniósl wraaenia: ani Pan pelnomocnik mieszkaúców Piasków, ani

mieszkáácy Piasków, ani mies zkafrcy JEdrzejowa, 2e ktokolwiek z Rady czy z Zarzqdu

Miejskiego, przestraszyl siE tej skargi. Analizujqc od strony prawnej, mieliémy termin

na udzielenie odpowiedzi do 24 sierpnia. Argumenty przyfoczone w tej skardze s4 od

strony prawnej ,,bardzo cieniutkie". Zaden przepis prawa tj. ustawy o systemie o5wiaty,

nie nakazuje przy podjqciu uchwaly o zamiarze podawaó obwodów. Nie ma takiego

przepisu i nie wiem sk4d Pan pelnomocnik taki przepis wzi4l. Uchwala o zamiarze w

ogólé nie musiala byé podjgta przez Radg Miejskq poniewaZ byta podjqta uchwala

przez Zarzqd Miejski juz t0 stycznia 2001 roku, o zamiarze obniZenia, w której to

uchwale zobowiq¡ano Wydziat Oéwiafy, Kultury i Sportt¡ do poinformowania

rodziców i rad pedagogicznych, co - stwierdzam z calq stanowczoSci4 - Wydzial

Oswiaty uczynil. Nie polegajqna prawdzie jakiekolwiek argumentY, 2e rcdzice nie byli
poinformowani. Rodzice zlo?yli protest na rqce Pani Przewodniczqcej oraz na rQce Pana

burmistrza. Wynika z niego, 2e byli bardzo dobrze poinformowani o zamiarze

obni2enia stopnia organuacyjnego szkoty. Na 95 % oceniam, 2e skarga bylaby
oddalona. Nie wiem, jakie koszty ponieSli mieszkaricy - to Paúsfwa sprawa; oczywiécie
przy oddaleniu skargi ponieólibyécie dalsze koszty.
bd- rt ony prawnej 

--.zgodnie 
z ocen4 mojA Wojewody Swigtokrzyskiego, kuratora,-

wszystkie dzialania byty podjgte prawidlowo, uchwala byla glosowana jawnie; myélq,
Ze szanse wygrania przez Paristwa tej skargi sq znikome. Dlatego uwazam, 2e

zadecydowaly inne motywy. Zawsze powinno decydowaó dobro dziecka; mySlg, 2e
radni to rozvazyli i dlatego zajgli dzisiaj takie stanowisko. Proszg sig juz nie
wypowiadaó na lamach prasy, poniewa2 to nie jest tak jak napisal Paristwa
pelnomocnik. MyélQ.,2e na tym sprawe nale1aloby zakonczyé.

Burmistrz Michalkiewicz powiedzial, ze Zarzqd Miejski wzi$ pod uwagq wiele
uwag i zarzutów pod swoim adresem, ze strony radnych oraz spolecznoÉci. Niektórzy
nas wyklgli, mówili, ze nie liczymy siq ze spoleczenstwem. Wla5nie to mial Zarzqd
Miejski na uwadze przy decyzji o skierowaniu projektu uchwaly na sesjp. To nie jest

tak, 2e nie dbamy o dobro spoleczne; dbamy o dobro spoleczne w miarg moZliwoéci
finansowych. UwaZam, 2e reformy maje stu:Zyó ludziom, a nie reformom. Wiecie
Panstwo jak spoleczeústwo ocenia reformy; nie stu24 one spoleczenstwu. Gdyby
reformy udaty sip to bytyby inne odczucia i wyniki sondaZy. Stajemy przed problemem
wszystkich reforrn, a mtlaszcza reformy oSwiafy. Myélg, 2e o tymjak to bgüie nie
dowiemy sig wczeéniej nü po wyborach. Wszyscy liczq na to, ze kierunek tych reform
pójdzie w trochg inn4 stronQ - w kierunku spolecznym, a nie tylko finansowym.
Spolecznoéó Piasków wykazala wiele inicjatywy i wysilków; to równieZ Zarzqd Miejski
docenil i dal moZliwoéó zagjosowania, poniewaz byly zarzuty, 2e nie daliSmy takiej
mo2liwoÉci. Co bEdzie w przyszloSci - czas pokaie.
Nie wystraszyliSmy sig odwolania - kuhda wladza spotka sig z fym samym problemem,
czyli z brakiem pienigdzy, których bgdzie brakowalo przynajmniej do korica roku, jezeli
nie przez najbkhsze Lata. Wiemy, jaka jest dziura budZetowa, otrzymujemy pisma
informuj4ce nas o ograniczeniu bud2etu, a przecie| mamy swoje wydatki. Na dzieri
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dzisiejszy wojewoda zalega nam z tlrtufu oplat za oSwietlenie uliczne, nie mówi4c o
pomocy spolecznej. My w budZecie mamy te irodki zapisane - stawia sig nas pod

écian4. Przychoüi pismo informuj4ce nas, Ze bqdq ograniczenia dotacji i subwencji
otrzymywanych z kasy panstwowej. Gdybyémy podatki od osób frzycznych
otrzymywali w caloéci, to samorzady byfyby bogate. Iednakhe podatki otrzymujemy w
nieduzym procencie. Batalia o zwigkszenie wysoko6ci podatku przekazywanego
samorz4dom trwa juz kilka lat" Nie ma prawdziwej samorz4dnoéci bez pieniEdzy.

Przewodniczqca Rady - Teresa Szrvach powiedziala, i2 jest zadowolona z
powodu uchylenia uchwaly. Chce jednak, aby kuzdy zdawal sobie sprawQ, 2e w tym
konflikcie obie strony mialy racjE. Rodzice domagali sig poprawy warunków nauki
swoich dzieci, a radni wiedzau jaka jest kasa gminy. Chcialabym abyécie Paústwo
zrozumiel| 2e tu nie chodzi o to, 2e pisaliécie odwolania i zbieraliécie podpisy. Na
pewno kazdy radny wielokrotnie zastanawial sig nad ta sprawq zanim podjal decyzjg.
Przew aiylo dobro dziecka.

Radna Lidia Osinska powiedziala, 2e wielokrotnie zabierala glos w tej sprawie i
wszyscy wiedzq jakie byto jej zdanie. Równie2 w tej chwili chcialaby wyrazió swoje
zdanie.
CieszE sig,2e rodzice walczyli o swoje dzieci,alebardzo nie lubig Ízeczy, które - dla
mnie - bnmiqniewiarygodnie, powiedzialabym: falszywie. Na tej sali czgsto szafuje
siE pojgciami takimi jak: dobro dziecka, niepelnosprawni. Swoj4 dzisiejsz4 decyzjg
podjgliSmy bior4c pod uwagg dobro dziecka. Jakie? to jest dobro dziecka,jeéli w tej
szkole beda sig dziecí uczyty na dwie zmiany, w klasach l4czonych. Czy dobrem
üieckajest to, 2e dziecko ma do pokonania kilka kilometrów? Jeéli sig zabierze na
autobus wioz4cy dzieci do gimnazjum to bardzo dobrze; jeéli nie, to bgdzie musialo iSó
na piechotg. Ja rozumiem , 2e to Panstwo decydujecie i to jest wasza wola, 2e to dziecko
bgdzie szlo do szkoty. Dlatego wprowadzamy zmiany, poniewa'Z taka byla propozycja;
myilg, 2e na Zanqd wróc4 te sprawy, arkusz bgdzie jeszcze raz opracowywany.
Ja w swoich gtqbokich przemySleniach wziglam pod uwagp wszystkie sprawy: dzieci,
rodziców i nauczycieli. Jako nauczycielka równie| dlatego bylam za zmniejszeniem
stopnia organizacyjnego szkoty, 2e moje koleZanki i koledzy majA zapewnionepracQ w
gimnazjum. DziS kilka razy padty slowa ,,dobro üiecka". Nie my wymyéliliÉmy tE
reformg, ale my nadawaliémy jej trend. Czy kiedy pnyjdq_ nowe wladze zaSwieci
sloúce? 3,5 milionów wynosi deficyt gminy; 2,5 milionów wynoszq braki w oiwiacie.
Nie mogg o tym nie mówió -jako czlonek Zarzqdu odpowiedzialny za finanse gminy.
Ktoé mnie mohe zapytzó, w jaki sposób do takiej ,,üiury" doprowadzilam. Nie jest
latwo byó radnq a jestem jednoczeénie radnq, navcrycielem, jestem równieZ matkq;
wiem co to znaczy nauka w takiej czy innej szkole. Proponowaliémy obwód szkolny w
SP Nr 3; na gurizdy, które miaty miejsce na zebratiu zaproponowaliémy SP Nr 4 lub SP
Nr 2. Jeéli zabieramy glos, przedstawiajmy swoje racje takie, jakie one sA. O jakim
mówimy przetrwaniu? PrzecieL niejest to stan wojenny 2eby z dnia na dzien wszystko
zmienilo sig na lepsze. Musimy postgpowaé tak, abyimy mogli mieszkaúcom miasta i
gminy spojrzeó w oczy.Decyzje musimy podejmowaó w oparciu o przemyélenia, a nie
na zasadzie - jak ustyszalam od jednego z radnych - przyjdq inni, niech sig martwi4.
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My robimy ále, wigc nas na pewno nie wybior4 a ci,,inni" stworz4krainq mlekiem i

miodem plyn4c4? Deficyt nagle sig zmniej szy? Zanm sig odbijemy od dnia, jeszcze

duzo czasu uptynie.
Radna Ewa Ptasznik powiedzíata; Bardzo sig cieszymy, 2e decyzjqRady szkola

w Piaskach zostanie. Myélg, 2e na tym nale2y dyskusj g zakonczyó. Uslyszeliémy

akcenty polityczne. Samorz4dnoSó powinna byó daleka od polityki, powinna sig

wpatrywaó w problemy ludzkie. Wniosek o przywrócenie klas IV - VI w szkole w

Piaskach byl jui: na sesji czerwcowej i ta sesja nie powinna mieó miejsca. Nie psujmy

radoéci swoimi wywodami.
Przedstawiciele Rady Rodziców Szkoty Podstawowej w Piaskach podzigkowali

radnym za dzisiejszqdecyzlQ, a na rEce Pani Przewodniczqcej zlo?yli kwiaty.

PrzewodniczqcaRady - Teresa Szwach, o godzinie 950 oglosila przerwQ, która trwala

do godziny 1010.

1.d.7.
Burmistrz Henryk Michalkiewicz powiedzial, 2e sesja nadzwyczajna zostala

zwolana w zwiqzku z powodziar.2S lipca odbyla sig sesja nadzwyczajna Sejmiku

Samorz4dowego Woj ewództwa Swigtokrzyskiego. Sej mik przyiú trzy uchwaly :
1. Przyjgcie i zatwierdzenie ramowego programu samorzqdu Wojewódawa

Swigtokrzyskiego w zakresie doraZnej pomocy osobom i rodzinom dotkniQtym
skutkami powodzi.

2. Dokonal zmian w budZecie: przeznaczyl póhora miliona na doruín4 pomoc
powodzianom.

3. Úpowahnil 7'alz;q¿d Wojewódffi,ta Swigtokrzyskiego do zaciagania zobowiqzan
zwiryanych z usuwaniem skutków powodzi.

Poniewa:Z byla sugestia, aby równieZ samorz4dy podjEty temat, zostala zwolana ta
nadzvtyczajna sesja. Je5li chodzi o ramowy prograrn, nie bgdg Pans¡wu przedstawial

skutków powodzi w województwie, poniewaz prasa doskonale o tym informuje.
W wielu gminach sytuacja jest dramatyczna. Osobiécie bylem w trzech gminach,
migdzy innymi w gminie Morawica. Blisko 6 tysigcy rodziry glównie z terenów
wiejskich wymaga pomocy: zalane s4 budynki mieszkalne, zabudowania gospodarcze
oraz gospodarstwa. WystEpuj4 straty w inwentarzu i w uprawach. Pozrywane s4 drogi,
mosty, zniszczone sA h-y, gazociryi, a nawet trakcje elektryczne. Nawalnice
przechodzqnadal. Sytuacja ta nie omija równieZ nas. Jgdrzejów na razie nie ucierpial,
ale przy takiej pogodzie wszystko jest moZliwe. Je2eli chodzi o rozmiary strat, sq one
analizowane i obliczane. U nas równieZ jest powolana komisja. Realizacjg i
koordynacjg programu w zakresie pomocy powodzianom powierzono Regionalnemu
Osrodkowi Polityki Spolecznej. Celem programu jest kompleksowe i niezwloczne
dzialanie pomocowe na Ízecz mieszkaúców zalanych terenów. Dlatego niezbgdne jest

wspoldzialanie z samorz4dami lokalnymi na tzecz usuwania skutków, wspieranie
poszkodowanych. NaleZ4 sig pochwaly mieszkaúcom, spolecznoéciom, organizacjom
politycznym i zrzeszeniom za aktywne wlqczenie siE w pomoc. Równie? na terenie
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miasta, gniny i powiatu jEdrzejowskiego byty i s4 prowadzone zbiórki. Jest to

dzialanie, które na\ely cenió i podzigkowaó wsrystkim, któny wlqczyli sig do akcji
pomocy powodzianom. Z tego co wiem, na terenie miasta funkcjonuj4 komitety

pomocowe. Crywrie wlqczyl sig AWS, SLD, PCK, biznesmeni, oSrodki pomocy

spolecznej, jak równieZ starostwo, kfóre jest koordynatorem na powiat. Zwrócilem sig

do wszystkich pracowników samorzqdowych i jednostek organbacyjnych z apelem o

datki finansowe. Na dziefi dzisiejszy zebrano kwotg 1620 zl,lKuóra zostanie przekazana

na konto powodzian. Zbiórka trwa nadal. Zaruqd Miejski proponuje, aby Radna Miejska
podjgla apel do solfysów o zbiórkg plodów rolnych dla powodzian. Koordynatorem

akcji bgdzie Kierownik Wydzialu Rolnictwa - Pani Stanislawa LeSniewska. Tq decyzjE
podjgliÉmy na wniosek samych rolników i sohysów , którzy deklaruj4 chpó przekazania

produktów, ale Zeby akcjq ktoé koordynowal. My5lg, 2e gdyby Rada nwícila siQ do

sohysów ztakimapelem, podniosloby to range akcji. Zarzqd Miejski w dniu 1 sierpnia
Podjat uchwalg o rezygnacji z doZynek. To nie czas na dozynki; zrobimy uroczyst4
sesjg, na której bgdzie symboliczne wrEczenie chleba i wieúców. Pieni4dze

zaoszczEdzone na do2ynkach, w kwocie 6 000 z\ przekaLemy gminom Powiatu

JEdrzejowskiego: po 3 000 dla Sobkowa i Imielna. ApelujE równie2 do radnych o
podj gc ie inicj atywy na rzecz powodz ian z Woj ew 6 dztvt a Swigtokrzyskie go.

Kierownik Oérodka Pomocy Spolecznej - Pani Gra|yna Chabior poinformowala,
2e równieZ pracownicy oérodka wyjehdiojq.w teren i pomagaj4powodzianom.

Pani Elzbieta Wiéniewska zwr1cila sig z apelem do Rady, aby diety z dzisiejszej
sesji przeznaczyé dla powo üian.

Pan Czeslaw Blicharski poparl wniosek Radnej Wiéniewskiej.
Przewodnicz4ca Rady Miejskiej - Teresa Szwach uwail4 2e dary powinny byó

rozloaone w czasie gdyzteraz na pewno sqwielkie potrzeby, ale w najbfuZszym czasie
beda grozió zal<ahenia epidemiologiczne. W mviqzku z tym na zapobieganie,
szczepietúa, bedA potrzebne dalsze Érodki. Musimy wziqé to pod uwagQ i érodki
przekazywaó etapowo.

Pani Lidia Osinska powiedziala, 2e oprócz Srodków finansowych potrzebny jest

równie2 sprzgt gospodarstwa domowego oraz meble. Ze zbiórk4órodków finansowych
nie ma problemq co powinni zrobié, ludzie, którzy chcieliby pruekazaé, na przyklad
meble?

Pan Wieslaw Sulek poinformowal, 2e zajmuje sig akcje pomocy powodzianom.
Jeóli ktoS chce przekazaó meble lub sprzgt, zbiera adresy, organizuje transport, umawia
sip na okreólony dzien i odbiera podarowane rzeczy. Tak wigc wystarczy zglosió.

Burmistrz Henryk Michalkiewicz chcialby publicznie podzigkowaó niektórym
wlaécicielom hurtowti z terenu Jgdrzejowa: Marianowi Glicie, który przekazal ponad
1000 butelek wody mineralnej, Hieronimowi Szczepafrczykowi za przekazanie ponad
600 sztuk soków odzywczych dla dzieci, Kartelowi f-any, który przekazal. Srodki w
kwocie 1500 zl na zakup Srodków czystoSci. Zostalo to przekazane powodzianom
glównie z terenu Ostrowca i Polaúca.

Przewodniczqca Rady poinformowala, 2e woda niszczy równieZ Klasztor
Cystersów. Woda zalala piwnice i pozostawienie tej wody do zimy mohe spowodowaó
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ogromnq katastrofg . Zagroaone se juz konstrukcje" Musimy sig nad tym zastanowió i

pruekazaójakies datki na zabezpieczenie piwnic klasztoru.
pani Elzbieta Wiéniewská powiedziala,2e jezeli ktoS z radnych chce przeznaczyó

dzisiejsz4 dietq dla powo dzian to nalezy podpisaó odpowiednie oéwiadczenie oraz listq

wyplaty.
pani Przewodnicz4ca oglosila pigciominutowqprzerwg w celu zlo?;ettja podpisów

na oSwiadczeniachi liicie do wyplaty.
po wznowieniu obrad Przewodniczqca podzigkowala wszystkim radnym za

podpisanie oéwiad czeh. Przewodniczqca proponuje, aby w zwiqzku z tym, 2e pieniqdze

zebiane z IJrzEdu Miejskiego zostanq przekazane na Klasztor - a nie s4 to wielkie

pieniqdze, zastanowió sig czy pienípby dzií zebranych równieZ nie przekazaó na

Klasztor. Razem bylaby to wigksza suma i jedna sprawa bytaby zalafvtiona.

Przewodn iczqca popros ila o wypow iedzi w tej sprawie.
Pan Czeslaw Blicharski uwaZa, 2e jehelijest tak tragiczna sytuacja w Klasztorze,

to nale2y pieni4dze przekazaó. Zbiórkajest ogólnie na powodzian; jeheli woda zalala

Klasztor, to równieZ s4powodzianie.
Radny Tomasz Bararíski uwaia, Ze obydwa cele s4 bardzo wa2ne. Podjgliémy

inicjatywQ, aby pomóc powodzianom i w tym momencie wycofaliSmy siQ. Uwazam,2e

i tu i tu radni powinni swojq pomoc okazaó. Bgdzie nastEpna sesja, wiEc bqdzie moLna

zorganuowaó sig, aby i tu i tu przekazaó Srodki.
Przewodniczqca Rady zapytala burmistrza czy jest moZliwoéó przekazania

$rodków z rezer.t¡,ty budZetowej.
Burmistrz Michalkiewicz poinformowal, 2e Zarzqd Miejski przekazal irodki dla

powodzian. Na dozynki jest w bud2ecie prueznaczona kwota 9 000 zl. Zostaje 2 000

ttóre mozna przeznaczyó na oczyszczenia Klasztoru. Na najblrhszym posiedzeniu

Zaruqd Miejski podejmie decyzjq w tej sprawie.

Ad. 8.
Burmistrz Michalkiewicz proponuje udzielenie odpowiedzi na interpelacje na

piémie. JeSli chodzi o interpelacjg Pani Janiny Szreniawa, to poprosimy Pana Mroza;

mohe dro gq negocj acj i doj dziemy do porozumienia.

Ad. 9.
Pani Janina Szreniawa poinformowala, 2e dostala odpowieÚ2 na interpelacjq

zloaonq 31 maja 2001 roku informujqcq 2e Zarzqd Miejski podjal decyzjp o
opracowaniu koncepcji odwodnienia terenu zlewni, w którym znajduje sig ulica
Zielona. W ztvíqzku z powyZszym wykonano podklady geodezyjne i zlecono
opracowanie dokumentacji technicznej. Po przyjgciu koncepcji i oszacowaniu kosáów
odwodnienia zostanq podjgte dalsze decyzje dotyczqce mediów dla mieszkaúców tego
osiedla. Radna chcialaby dowiedzieó sig, jakpnedstawia sig sytuacja w chwili obecnej.

Burmistrz WoZniak odpowiedzial, 2e koncepcja bgdzie opracowana w
puhüierniku; kosztuje to jednak sporo wigcej niZ sig wydawalo. Koszty odwodnienia
ulicy Zielonej nie bgd4 male. O wykonaniu tego odwodnienia musi zadecydowaó Rada
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Miejska, poniewaz bgdzie to kosztowaó okolo 80 000 zl i Zarzqdu Miejskiego nie staó

na wygoipodarowanie takich pienigdzy. W puldzierniku, a byé mohe jeszcze we

*r7.Strig bedzie gotowa koncepcja, a projekf techniczny w puídziernikq najpóZniej w

listopadzie. Wtedy podejmiemy nastqpne krokí to znaczy lvystqpimy o pozwolenie na

budówg. Je$li Rada Miejska zdecyduje o przekazaniu odpowiednich érodków, to

inwestycj a mole byé ztealizowana w przyszlym roku.
Przewodniczqca Rady - Teresa Szwach powiedziala,2e równieZ na ten temat ma

coó do powiedzenia. Poniewaz kilkakrotnie mieszkahcy ulicy Zielonej przychodzili ze

skargami - zajqtam sie tq. sprawe. IJwaham,2e zaLohenia sposobu pomocy tym ludziom

sq blgdne. Najpierw nalely podjaó dzialania dorulne. W tej chwili trzeba zabezpieczyó

ludzi przed zimqo poniewaZ nie maj4 jak napalió w piecach, które s4 zalane wodL Z

szamb wyptywaj4 wszelkie nieczystoóci, nie ma wody pitnej. Najpierw nalelalo

zalatwié te sprawy, dopiero przystqpió do nastgpnego etapt¡ cryIi do opracowania
projeklu. W zwi4Tku z powyaszympozwolilam sobie zapfié kierownika Wolskiego, w
jaki sposób to zorganuowal. W zwiqzku z tym, 2e zauwaiylam wiele

nieprawidlowoéci, polecilam Komisji Rewizyjnej przeprowadzenie kontroli. Batdzo

proszg burmistrza Michalkiewicza i burmistrza Woiniaka, o zajqcie siE ta spraw4 i

pzeprowadzenie jej w sposób prawidlowy, zgodny z ustaw4 o zamówieniach
publicznych. Proszg o przeprowadzenie tej sprawy dwuetapowo: pnede wszystkim

na\eby podjaó dzialana doru2ne. Osoba, lctóra bgdzie wykonywaó projekt powinna

doradzió, w jaki sposób pomóc tym ludziom. JeSli jest potrzebne przekopanie kanah¡, to

nie moZe nik. z urzEdu zadecydowaó i wziqé odpowiedzialnoíé zato w kfórym miejscu

nobió kanal, jakiej szerokoÉci itp. Uzyskalam informacjg, 2e przy budowie

oaryszczalni jeden kanal, któ.y odprowadzal wodg doBrzeánicy, zostal zablokowany.
Trzeba siE zajqó t4 sprawq i wyjaSnió j4. Jest to problem, kfóry my moZemy tylko
kOontrolowaé - my nie musimy sig na tym znaé. Na tym 9ie znajq specjaliSci od
melioracji. Nie mohna siE tlumaczyó, 2e w Województwie Swigtokrzyskim nie ma

takich specjalistów - je5li nie ma w naszym województwie, to s4 gdzie indziej i trzeba
oglosió pnetarg - jeéli sig prowadz\ przetarg nieograniczony, a je5li ograniczony, to
tnebarozeslaé zaproszenia. Jak wiemy, wymagane s4przynajmniej cztery zaproszenía.
Pani radca doraüilaby jak to zrobió.
IJwuham, 2e to trzeba z¡obié, etapowo i pomóc tym ludziom. W tej chwili nie widzq
Zadnego dzialanra w tym kierunku.

Pani Elzbieta WiSniewska poinformowala o pneprowadzonej kontroli w dniu 2
sierpnia 2001roku, z której protokót jest do wgledu w biurze Rady.

Burmistrz Michalkiewicz powiedzial, 2e sprawa ulicy Zielonej nie jest tak prosta
jakby to sig wydawalo. PoszukiwaliSmy fachowców na zasadzie doraZnej pomocy.
Okazalo siq, 2e w Jgdrzejowie byla jedna osoba, która chciala sig tego podj4ó, ale gdy
zobaczyla sytuacjg - wycofala sig. My nie moZemy wydawaó pienigdzy na dowínq
pomoc, jezeli nie bgdziemy mieli pewnoéci, ze to coS da, bo w razie niepowodzenia
gromy spadn4 na nas. KtoS musi sig pod tym podpisaó a nie zrobi tego za darmo.
Okazuje sig, 2e w Jgdrzejowie nie ma takich fachowców; jeZeli s4 to apelujg o pomoc i
poradg, ale musimy mieó to na piémie. W tej sprawie sq róZne koncepcje. Jednak nawet
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z kieleckiego Wodorolu wycofali siE po obejrzeniu sytuacji w terenie. A sytuacja jest

bardzo powazna i st4d nasze obawy. Byé mole trzeba bpdzie przekopaé kanal przez

prywatne dziatki. Muszq wigc byó uzgodnienia i dokumentacja. Wiemy jak u nas

wygl4da zalatwianie spraw formalnych i trzgodnieú.
Radna Janina Szreniawa zapytatd, cT jeéli przyst4pimy do budowy obwodnicy

jest moZliwoió wykonania tego odwodnienia?
Burmistrz Michalkiewicz odpowiedzial,2e musimy to robió na wlasn4rekQ.
Kierownik Wydzialu OÉwiaty, Kultury i Sportu Pan Maciej KoÉmider

poinformowal, 2e odbywa siQ XXXV marsz szlakiem Kadrówki. IM Jgdrzejowie
uczestnicy marszu bgda w czwartek po poludniu. Na godzing 1500 zaplanowano
powitanie na Placu KoÉciuszki przed muzeum a nastgpnie zlohenie kwiatów na

cmentarzu woj skolvym. Kierownik zapro s il wszystkich chqtnych.

Ad. 1 1.
Ze wzglEdu na Wczerpanie porzqdku obrad, Przewo dniczqca Rady - Teresa

Szwach, o godzinie 1100 zamkngla obrady XXXV sesji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie.

Sekretarz obrad

E1u,bieta Wiéniewska

P{otokolowala(----/.^j. óoropsh0.
Teresa Borowska

Przewodnic
w lgftzsjowie

á/d/"/a,Z.t+úfq/Az¿t
resa ¡izwacn 
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